

i. Senior Staff Appointments and Movements 高級職員人事變動

Appointments 委任

- **Prof. Gerald Gorn**, as Chair Professor of Marketing on 1 July 2013
- **Prof. William H.K. Lam**, as Head of Department of Civil and Environmental Engineering on 1 July 2013
- **Dr Leung Chin-pang**, as Director of Centralised Animal Facilities on 1 July 2013
- **Prof. To Chi-ho**, as Head of School of Optometry on 1 August 2013
- **Prof. Carlos Wing-hung Lo**, as Head of Department of Management and Marketing on 1 September 2013
- **Prof. Chetwyn Chan**, as Associate Vice President (Learning and Teaching) on 15 October 2013
- **Prof. Daniel T.L. Shek**, as Associate Vice President (Undergraduate Programme) on 15 October 2013
- **Ms Blanche Lo**, as Director of Human Resources on 1 November 2013
- **Dr Yu Kam-por**, as Director of General Education Centre on 1 November 2013
- **Prof. Daniel S.P. Lau**, as Head of Department of Applied Physics on 4 November 2013
- **Dr Andrew M.H. Siu**, as Head of Office of General University Requirements on 18 November 2013
- **Dr Stephen Chi-fai Chan**, as Head of Office of Service Learning on 18 November 2013
- **Prof. Chu Hung-iam**, as Director of Confucius Institute of Hong Kong on 1 January 2014 and as Head of Department of Chinese Culture on 14 January 2014
- **Dr Thomas Chan Man-hung**, as Head of China Business Centre on 1 January 2014
- **Prof. Michael Somekh**, as Chair Professor of Biophotonics and Head of Department of Electronic and Information Engineering on 6 January 2014
- **Ir Prof. K.C. Chan**, as Head of Department of Industrial and Systems Engineering on 1 March 2014
- **Prof. Yongping Zheng**, as Head of Interdisciplinary Division of Biomedical Engineering on 1 May 2014
- **Prof. Gerald Gorn**: 2013年7月1日出任市場學講座教授
- **林興強教授**: 2013年7月1日出任土木及環境工程學系系主任
- **梁展鵬博士**: 2013年1月1日出任動物資源中心主任
- **杜嗣河教授**: 2013年8月1日出任眼科視光學院系主任
- **盧永鴻教授**: 2013年9月1日出任管理及市場學系系主任
- **陳智軒教授**: 2013年10月15日出任協理副校長(學與教)
- **石丹理教授**: 2013年10月15日出任協理副校長(本科生課程)
- **勞坤儀女士**: 2013年11月1日出任人力資源總監
- **余錦波博士**: 2013年11月1日出任通識教育中心總監
- **劉樹平教授**: 2013年11月4日出任應用物理學系系主任
- **蕭敏康博士**: 2013年11月18日出任大學核心課程事務處處長
- **陳志輝博士**: 2013年11月18日出任服務學習事務處處長
- **朱鴻林教授**: 2014年1月1日出任香港孔子學院院長及2014年1月14日出任中國文化學系系主任
- **陳文鴻博士**: 2014年1月1日出任中國商業中心主任
- **Prof. Michael Somekh**: 2014年1月6日出任生物光子學講座教授兼電子及資訊工程學系系主任
- **陳鏡昌教授、工程師**: 2014年3月1日出任工業及系統工程學系系主任
- **鄭永平教授**: 2014年5月1日出任生物醫學工程跨領域學部系主任

Promotion 擢升

- **Prof. Chen Xiaojun**, as Chair Professor of Applied Mathematics and Head of Department of Applied Mathematics on 1 July 2013
- **Prof. S.L. Chan**, as Chair Professor of Computational Structural Engineering on 1 July 2013
- **Prof. Wang Tao**, as Chair Professor of Atmospheric Environment on 1 July 2013
- **Prof. Jian-hua Yin**, as Chair Professor of Soil Mechanics on 1 July 2013
- **Prof. Li Xiangdong**, as Chair Professor of Environmental Science and Technology on 1 July 2013
- **Prof. John W.Z. Shi**, as Chair Professor of Geographical Information Science and Remote Sensing on 1 July 2013
- **Prof. Zhilin Li**, Chair Professor of Geo-Informatics on 1 July 2013
- **陳小君教授**: 2013年7月1日出任應用數學講座教授兼應用數學系系主任
- **陳紹禮教授**: 2013年7月1日出任計算結構工程學講座教授
- **王韜教授**: 2013年7月1日出任大氣環境學講座教授
- **殷建華教授**: 2013年7月1日出任土力學講座教授
- **李向東教授**: 2013年7月1日出任環境科學和技術講座教授
- **史文中教授**: 2013年7月1日出任地理信息科學與遙感講座教授
- **李志林教授**: 2013年7月1日出任地理資訊學講座教授

Departures 離職

- **Prof. Min Wang**, Chair Professor of Communication Design left the University on 17 June 2014
- **Prof. Martin Smith**, Chair Professor of Industrial Design left the University on 30 June 2014
- 傳達設計講座教授**王敏教授**: 2014年6月17日離職
- 設計學院講座教授**Prof. Martin Smith**: 2014年6月30日離職

ii. Scholarships, prizes and financial assistance for students 獎助學金及貸款

	2012/13	2013/14
Scholarships and Prizes 獎學金		
Awards 名額	3,272	3,506
Total amount 總值	\$77,524,297	\$77,680,889

Government's Tertiary Student Finance Scheme - Publicly-funded Programmes 政府資助專上課程學生資助計劃

Applicants 申請人數	5,942	5,573
Successful applicants 受惠人數	5,375	5,057
Total amount of grants paid 發放助學金總額	\$200,362,147	\$188,944,475
Total amount of loans paid 發放貸款總額	\$57,430,972	\$48,985,120

Government's Non-means-tested Loan Scheme (Full-time Government-funded Students) 政府免入息審查貸款計劃 (全日制政府資助同學)

Applicants 申請人數	1,597	1,654
Successful applicants receiving loans 獲取貸款人數	1,389	1,501
Total amount of loans paid 發放貸款總額	\$52,803,908	\$57,714,105

PolyU Student Financial Assistance Scheme 理大學生資助計劃

Applications 申請個案	1,161	930
Successful applications 成功申請個案	662	581
Total amount of bursaries 助學金總額	\$5,241,325	\$4,774,705
Total amount of loans 貸款總額	\$608,500	\$891,000

iii. Library Statistics 圖書館統計數字

	2012/13	2013/14
Library collection 收藏項目		
Total volumes 圖書總冊數	1,263,367	1,283,862
Monograph 書籍	1,014,345	1,033,977
Serials bound volumes 期刊合訂本	249,022	249,885
Current print serials 期刊		
Titles 種類	2,312	2,169
Electronic resources 電子資源		
e-Journals (unique titles) 電子期刊 (種類)	49,272	50,332
e-Books 電子書籍	475,362	532,477
e-Databases 電子數據庫	419	413
Computer files 電腦數據	12,012	12,123
Audio-visual materials 視聽資料	462,372	499,223
Audio materials 錄音資料	62,030	94,115
Film and video materials 影片及錄像資料	79,530	84,246
Graphic materials 圖形資料	318,219	318,218
Cartographic materials 地圖及圖表資料	1,496	1,515
Others 其他	1,098	1,129
Microforms 縮微複製資料	400,438	400,438
TOTAL LIBRARY HOLDINGS 全館收藏資料總數	2,663,242	2,778,868

Facilities & Equipment 設施與設備

	2012/13	2013/14
Study spaces 座位數目	3,871	3,893
Public computers 公用電腦	418	414
Public photocopiers & printers 公用複印機及打印機	54	54

Use of the Library 圖書館使用量

	2012/13	2013/14
User entrance 進館人次	2,869,118	2,890,127
Circulation & in-house use 借閱及館內使用量	768,357	732,797
E-books accessed 電子圖書使用量	1,584,291	3,246,304
E-Journal articles: full-text downloaded 電子期刊文章：全文下載量	2,850,917	3,262,774